
Møteprotokoll 
Styremøte 3/2025 

 
 

Utvalg: Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra 

Møtested: Vardø hotell, Vardø 
Dato: 05.05.2025 
Tidspunkt: 10:00 - 13:45 

 
 
 

Følgende faste medlemmer møtte/ deltok på Teams*: 

Navn Funksjon Representerer 

Birger Knudsen Leder Vardø kommune 
Wenche Pedersen Medlem Vadsø kommune 
Elise Lund Holm Medlem Båtsfjord kommune 
Willy Pedersen Medlem Finnmark fylkeskommune 
Bård Kostamo Olsen Medlem Unjárgga gielda - Nesseby 

kommune 

Forfall 

Ingvild M. L. Halvorsen Medlem Sametinget - Sámediggi 
    Frank Inge Sivertsen         Medlem    Sametinget - Sámediggi 

Følgende varamedlemmer møtte: 

Navn Møtte for Representerer 

Ragnhild Melleby Aslaksen  Frank Inge Sivertsen Sametinget - Sámediggi 
 

Merknader: 
Audhild Schanke informerte ved start av møtet om Unesco forslag Varjjat Siida som 
inkluderer Noidiidcearru/ Kjøpmannskjølen.  
 

 
 

Øvrige frammøtte: 

Navn  

Geir Østereng  
 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i 
møteboka, er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
 
  



Saksliste 

Utvalgs- 

saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 

saksnr 

ST 21/25 Registrering av deltakere, beslutningsdyktighet   

ST 22/25 Godkjenning av innkalling og saksliste, valg av 
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ST 23/25 Eventuelt   

ST 24/25 Behandling av søknad om reetablering av platting 
på Telegrafhytta Telebu - Åpen hytte - 
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og jegerforening 

 2025/4271 
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RS 11/25 Utvidet virketid og antall turer for gitt dispensasjon - 
frakt av utstyr for vedlikehold av Heimdal hytta - 
åpen hytte - Varangerhalvøya nasjonalpark 2025 - 
Båtsfjord røde kors 
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RS 12/25 Dispensasjon til bruk av snøskuter for frakt av utstyr 
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Varangerhalvøya nasjonalparkstyre 
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RS 15/25 Tillatelse til organisert fottur i Varangerhalvøya 
nasjonalpark 2025 - Permit for organized activities 
in Varangerhalvøya national park - guided group - 
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RS 16/25 Skjøtsel og kjøring av ved i verneområder - 
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RS 17/25 Møte Komagvær jff og Varangerhalvøya 
nasjonalparkstyre februar 2025 
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RS 18/25 Organisering av verneområdeforvaltere  2025/2624 

 

ST 21/25 Registrering av deltakere, beslutningsdyktighet 

 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

 

Behandling 

Ingvild M. L. Halvorsen meldte forfall. 
Vara Ragnhild Melleby Aslaksen møtte for Frank Inge Sivertsen.  
Av 7 deltakere møtte 5 fysisk og Birger Knutsen deltok digitalt på Teams. 
Audhild Schanke fra Sametinget deltok fra start for Orientering om Noidiidcearru relatert til 
Unesco prosess.  
 

Vedtak 

Styret er beslutningsdyktig. Enstemmig.  
 
 
 
 

ST 22/25 Godkjenning av innkalling og saksliste, valg av 
godkjenner protokoll 

 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

 

Behandling 

Vedtak 

Innkalling og saksliste godkjent. 
Bård Kostamo Olsen velges som godkjenner i tillegg til nestlder og leder i møtet Elise Lund 
Holm. 
Enstemmig. 
 



 
 
 

ST 23/25 Eventuelt 

 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

Behandling 

Vedtak 

Søknad fra Norsk Institutt for naturforskning / UIT COAT om jaktforsøk på lirype relatert til 
vurdering av effekt av jakt ved ulike jakttrykk kom inn like før møtet. 
Forvalter sender denne ut på E-post behandling. Enstemmig.   
 

ST 24/25 Behandling av søknad om reetablering av platting 
på Telegrafhytta Telebu - Åpen hytte - Varangerhalvøya 
nasjonalpark - Vardø Sportsfiske og jegerforening 

Forvalters innstilling 

Varangerhalvøya nasjonalparkstyre innvilger søknad delvis til å reetablere opprinnelig 

platting på Telegrafhytta, av samme størrelse som framgår av innsendt bilde i søknad 

jamfør verneforskriftens § 3 punkt 1.3. 

  

Vilkår 

- Forvalter vil måle opp og gi beskjed til søker om eksakt areal som innvilges, tilnærmet 

jamfør innsendt bilde. Platting skal løftes 10-20 cm over bakken, men ikke over høyde 

for steinhelle ved inngangsdør.  

- Plattingen bør være grå i anonym farge. 

- Restmaterialer skal legges ved hytta for så å fraktes ut av området førstkommende 

vinter
 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

Behandling 

Vedtak 

Som innstilt. Enstemmig. 
 
 
 
 



ST 25/25 Varjjat Siida, mulig oppføring på Norges liste for 
verdensarv - tilbakemelding etter infomøte med 
Riksantikvaren 

Forvalters innstilling  

  

Nasjonalparkstyret er positiv til at man arbeider for Várjjat Siida som Unescoområde, 

inkludert Noiddiidčearru/Kjøpmannskjølen. Kulturminnene er i dag svært godt ivaretatt 

av lite ferdsel og forstyrrelser. Det er en forutsetning at statusen ikke svekker 

muligheten for å ivareta alle de mangfoldige verneverdiene i nasjonalparken. 

  

Vilkår:  

- Formidlingen av Noiddiidčearru/Kjøpmannskjølen i et evt. Unescoområde må 

samsvare med nasjonalparkens enhver tids besøksstrategi. Dette gjelder også i 

nominasjonsprosessen. 

  

- Jamfør dagens besøksstrategi skal ikke kjerneområdene av nasjonalparken løftes 

frem som et hovedbesøkspunkt. Mer veinære kulturminner utenfor verneområdene bør 

i så fall løftes frem som eksempler. 

  

- Om effekten av Unescostatus faktisk viser seg å svekke muligheten for å ivareta 

verneverdiene i nasjonalparken, kulturminner eller andre verdier på grunn av stor 

økning i besøk, må nasjonalparkstyret kunne trekke sin tilslutning for Unescostatusen 

av delområdet innen nasjonalparken. Dette er en reell risiko for forslagsstiller og 

prosjekteier(e).  

  

-Varangerhalvøya nasjonalparkstyre må involveres i forvaltningen og 

beslutningsprosessene av den del av Unescoområdet som ligger innen 

nasjonalparken. Beliggenheten av området bør være nedtonet. 

  

-Nasjonalparkstyret forventer av Klima- og Miljødepartementet at man ved en 

innlemmelse på tentativ liste gis prioritering av økte ressurser med til forvaltningen av 

nasjonalparken (flere forvalterstillinger enn dagens -1-). Unesco status for et delområde 

vil øke arbeidsomfang og nødvendig presisjon i forvaltningen ytterligere av 

nasjonalparken helhetlig. 

  

- Kulturminnene i området må gis prioritet av Finnmark Fylkeskommune og Sametinget 

ved bestillingsdialog ovenfor Statens naturoppsyn mht. jevnlig tilsyn med 

kulturminnene, slik at eventuelle effekter av forventet økt besøk oppdages, kan 

evalueres og eventuelle tiltak gjennomføres. I nasjonalparken bør også 

nasjonalparkstyret være involvert, da kulturminnene også er fredet i verneforskriften. 

  

Vedtaket begrunnes med at Sametinget har arbeidet med saken over lang tid og funnet 

unike kulturminneverdier, også i nasjonalparken som kan formidles i et helhetlig 

perspektiv. Sametingsrådet legger stor vekt på at Varjjat siida innlemmes på Unesco 

sin tentative liste, et forslag som er støttet av de tre aktuelle kommunene Tana, 

Nesseby og Båtsfjord. Området er innlemmet på Finnmark fylkeskommunes 



forvaltningsplan for kulturminner. Riksantikvaren oppgir at Unescostatus vil utløse mer 

midler til å sikre den beste forvaltning av kulturminnene.  

  

Audhild Schanke oppgir at man har avklart med Reinbeitedistrikt 6 at de er positive til 

Unesco forslaget.

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

Behandling 

Vedtak 

Som Innstilt. Enstemmig.  
  
 
 

ST 26/25 Tilbakemelding ang. prioritering av revisjon av 
verneforskrifter - Varangerhalvøya nasjonalpark 

Forvalters innstilling 

  

Vi har fått en henvendelse med relativt kort frist; Forvalter har besvart administrativt basert på 

kunnskap om trusler i de ulike områdene opp igjennom tidene – hvor det kan være 

hensiktsmessig å justere verneforskriftene for å ivareta verneformålene på en best mulig måte.  

Alle våre verneområder er opprettet før 2009. 

  

Det gis tilbakemelding om følgende behov for endringer av de eldste verneforskriftene.  

  

1970 

Ytre Syltevika naturreservat  
Verneformålet sier bla. "ivareta arktisk preget kystnatur-"  --- området har store mengder 
drivømmer som (rundstokker) er med å prege og karaktisere området - tilsvarende som 
man finner på Svalbard ang. begrepet arktisk preg. Turister har påtent tømmer som igjen 
skader vegetasjon. Behov for egen forbudsbesetmmelse mot å brenne drivtømmer, 
kappe opp drivtømmer - gjelder rundtømmer. Tradisjonelt uttak av drivtømmer til 
brensel reguleres - bør bli søknadspliktig med dispensasjonsadgang i verneforskrift. Bør 
få bestemmelse om at tegning eller maling på fjell er forbudt (området har en hel 
fjellvegg som er tagget med maling med initialer - like ved er det eldre kulturminner.)      

2006 

  
Persfjorden – Syltefjorden landskapsvernområde  
Mangler droneforbudsbestemmelse. Bør reguleres ved dispensasjonadgang i 
verneforskriften.  



2006 

  
Mangler droneforbudsbestemmelse. Bør reguleres ved dispensasjonadgang i 
verneforskriften. Drone påvirker bl.a  mytende sjøfugl visuelt, hekkende fugl langs berg 
og kyststripe, hekkende sangsvaner ved vatn. Motorferdselforbud tydeliggjøres; el-
sykkel kan kun benyttes på vei og  ved Vesterelva når barmarksløype er åpnet.   

2006 

  
Varangerhalvøya Nasjonalpark Vi har formuleringen "modellfly" som dekker drone, 
men det framstår som uklart for publikum. Ønsker tydelig forbud mot droner, med 
mulighet for å søke disp. Forbud mot bruk av el-sykkel bør tydeliggjøres under forbud 
mot motorferdsel.  

 

Revisjon av gamle verneforskrifter – henvendelse fra Miljødirektoratet 
  

KLD (Klima og Miljødepartementet) har gitt Miljødirektoratet oppdrag om å levere en liste over 

eldre verneforskrifter som trenger revisjon for å ivareta verneverdiene. Miljødirektoratet tar 

derfor kontakt med alle verneområde- og nasjonalparkstyrer som har forvaltningsmyndighet for 

nasjonalparker og landskapsvernområder med forskrifter etter gammel lov - Lov om naturvern - 

altså før 2009. 

I vårt tildelingsbrev er oppdrag 38. utformet slik:  

Utredning om å opprettholde verneverdiene i verneområder på lang sikt: Oppfølging av forslag 

1.1. Oppdraget er" Lage prioritert liste over hvilke gamle verneforskrifter som bør revideres slik 

at de tilstrekkelig grad i varetar verneverdiene, og hvilken rekkefølge det bør gjøres i.  

 En sentral del av oppdraget er å sortere ut forskriftene som har mest behov for revisjon fordi de 

ikke ivaretar verneformålet for området. Vi kan se hvilke bestemmelser som er mangelfulle eller 

direkte feil, men vi mangler den direkte erfaringen med håndheving eller annen praktisering av 

forskriften som dere har. Vi har derfor behov for innspill fra dere som har eldre verneforskrifter, 

slik at vi får et bedre grunnlag for å avgjøre hvilke områder som er vanskelig å forvalte fordi 

forskriftene er uklare, upresise eller mangelfulle. Ettersom det i praksis bare vil være mulig å 

revidere et fåtall forskrifter, ber vi om at dere begrenser innspillet til verneområder som har 

særskilt behov for forskriftsendring.

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

 

Behandling 

 

Vedtak 

Som innstilt. 
 
 
 
 



ST 27/25 Orienterinssaker styremøte 3 2025 Varangerhalvøya 
nasjonalparkstyre 

Forvalters innstilling 

Orienteringssaker tas til orientering.

 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

 

Behandling 

- Avisinnslag "Varangerhalvøya nasjonalpark en samisk lekegrind? V/ Trond Mathisen - styret 
ser ikke hensikten med å gi tilsvar.   
 
- Interaksjon - jerv og fjellrev i økosystemet - møte med Miljødirektoratet 
Verneformålet sier at Varangerhalvøya nasjonalpark skal bl.a. bevare et stort i det vesentlige 
urørt naturområde....og bidra til å sikre biologisk mangfold med økosystemer, arter og 
bestander. Rovviltnemnda i region 8 (Troms og Finnmarks)sier i sitt forslag til ny 
forvaltningsplan for store rovdyr sier at "områder som ikke er prioritert for rovdyr, skal det ikke 
være rovvilt". Varangerhalvøya er i sone hvor utmarksbeite har prioritet. Overvåkningen viser at 
jervebestanden er tilnærmet utryddet på halvøya, både via UIT COAT sine åtestasjoner med 
kamera (ingen jerv registreringer i 2024), innsamling av DNA med fravær av funn og fravær av 
spor. Det er gjort en rekke uttak av jerv fra helikopter og hiuttak siden 2010 på halvøya og i 
nasjonalparken. Miljødirektoratets siste vedtak om uttak av en jervetispe med valp i kjernen av 
nasjonalparken vårvinteren 2024, har bidratt til at arten nå er borte fra nasjonalparken og også 
forøvrig på halvøya, og arten har da har mistet sin økologiske funksjon i næringsnettet og 
økosystemet. Dette er en helt ny situasjon siden etableringen av nasjonalparken i 2006. 
Forskning antyder at fjellreven drar fordel av at jerven er tilstede i samme område. Styret 
ønsker innsamling av erfaringsbasert kunnskap fra folk som har jobbet med begge arter i 
fjellrevområder, for å få oppsummert og systematisert erfaringene som grunnlag for fremtidige 
studie av interaksjonene. På sikt er målet å etablere en solid nok bestand til at man kan avvikle 
foringen av fjellreven på hi i Varanger, og da bør de økologiske faktorene være tilstede for at 
dette lykkes, gitt ressursene som er investert. Det stilles spørsmål til om ikke 
Forvaltningsplanen bør nyansere slike hensyn bedre, på Varangerhalvøya og nasjonalparken 
som skal ivareta en viktig fjellrevbestand.  
Det bes om møte med Miljødirektoratet. 
 

Vedtak 

Vedtak 
- Avisinnslag - styret ser ikke hensikten i å gi tilsvar 
- Interaksjon - jerv og fjellrev i økosystemet - møte med Miljødirektoratet 
Verneformålet sier at Varangerhalvøya nasjonalpark skal bl.a. bevare et stort i det vesentlige 
urørt naturområde....og bidra til å sikre biologisk mangfold med økosystemer, arter og 
bestander. Rovviltnemnda i region 8 (Troms og Finnmarks) sier i sitt forslag til ny 
forvaltningsplan for store rovdyr sier at "områder som ikke er prioritert for rovdyr, skal det ikke 
være rovvilt". Varangerhalvøya er i sone hvor utmarksbeite har prioritet. Overvåkningen viser at 
jervebestanden er tilnærmet utryddet på halvøya, både via UIT COAT sine åtestasjoner med 
kamera (ingen jerv registreringer i 2024), innsamling av DNA med fravær av funn og fravær av 



spor. Det er gjort en rekke uttak av jerv fra helikopter og hiuttak siden 2010 på halvøya og i 
nasjonalparken. Miljødirektoratets siste vedtak om uttak av en jervetispe med valp i kjernen av 
nasjonalparken vårvinteren 2024, har bidratt til at arten nå er borte fra nasjonalparken og også 
forøvrig på halvøya, og arten har da har mistet sin økologiske funksjon i næringsnettet og 
økosystemet. Dette er en helt ny situasjon siden etableringen av nasjonalparken i 2006. 
Forskning antyder at fjellreven drar fordel av at jerven er tilstede i samme område. Styret 
ønsker innsamling av erfaringsbasert kunnskap fra folk som har jobbet med begge arter i 
fjellrevområder, for å få oppsummert og systematisert erfaringene som grunnlag for fremtidige 
studie av interaksjonene. På sikt er målet å etablere en solid nok bestand til at man kan avvikle 
foringen av fjellreven på hi i Varanger, og da bør de økologiske faktorene være tilstede for at 
dette lykkes, gitt ressursene som er investert. Det stilles spørsmål til om ikke 
Forvaltningsplanen bør nyansere slike hensyn bedre, på Varangerhalvøya og nasjonalparken 
som skal ivareta en viktig fjellrevbestand.  
 
 
Det bes om møte med Miljødirektoratet. Enstemmig.  
Orienteringssaker tatt til orientering. Enstemmig.  
 
 
 
 

ST 28/25 Hytte i Syltefjorddalen naturreservat 

Forvalters innstilling 

Forvalter gis i oppdrag å undersøke muligheter for kjøp av hytta og mulighet for 

finansiering hos Miljødirektoratet etc. ved tiltaksmidler. Det er sannsynligvis allmenn 

interesse for å ivareta stedet.

 

Saksprotokoll i Varangerhalvøya nasjonalparkstyre/Várnjárgga 
álbmotmeahccestivra - 05.05.2025  

 

Behandling 

Nasjonalparkstyret ønsker å slå til på tilbud om å kjøpe toetasjershytta som et fremtidig 
informasjonspunkt om natur- og kulturhistorie i Naturreservatet. Det forutsetter finansiering. 
Kjøpet vil bidra til å sikre stedet for allmennhetens tilgang, som et mål for friluftsliv i området. 
Forvalter gis i oppdrag å undersøke muligheter for finansiering. 
  
 

Vedtak 

Nasjonalparkstyret ønsker å slå til på tilbud om å kjøpe toetasjershytta som et fremtidig 
informasjonspunkt om natur- og kulturhistorie i Naturreservatet. Det foutsetter finansiering.  
Kjøpet vil bidra til å sikre stedet for allmennhetens tilgang, som et mål for friluftsliv i området. 
Forvalter gis i oppdrag å undersøke muligheter for finansiering. 
Enstemmig.  
 
 



 

RS 7/25 Oppdatert søknad - Persfjorden-Syltefjorden landskapsvernområde - 
droneopptak i forbindelse med TV - serie om de nasjonale turistveiene - 
Sivertstøl Film 

RS 8/25 Invitasjon til medlemskap - Varangerhalvøya nasjonalpark - deltakelse i 
besøksforvaltningsråd - Vardø kommune 

RS 9/25 Aksept av tilbud om å delta i besøksforvaltningsråd - Varangerhalvøya 
nasjonalpark - Vardø kommune 

RS 10/25 Innvilget dispensasjon 2025 - Varangerhalvøya nasjonalpark - Vardø 2/2 
- Komagdalen - bruk av snøskuter til hytte - Arnt Støme 

RS 11/25 Utvidet virketid og antall turer for gitt dispensasjon - frakt av utstyr for 
vedlikehold av Heimdal hytta - åpen hytte - Varangerhalvøya nasjonalpark 2025 - 
Båtsfjord røde kors 

RS 12/25 Dispensasjon til bruk av snøskuter for frakt av utstyr til Bjørneskarhytta 
- Varangerhalvøya nasjonalpark - Komagvær jff 

RS 13/25 Innvilget dispensasjon til motorferdsel - Varangerhalvøya nasjonalpark 
- feiing og branntilsyn på fritidshytter - Vardø og Båtsfjord kommuner 

RS 14/25 Oppdatert delegering av myndighet etter naturmangfoldloven til 
statsforvalterne og nasjonalpark- og verneområdestyrer - Varangerhalvøya 
nasjonalparkstyre 

RS 15/25 Tillatelse til organisert fottur i Varangerhalvøya nasjonalpark 2025 - 
Permit for organized activities in Varangerhalvøya national park - guided group - 
Campfire Company Oy - Mika Mannonen 

RS 16/25 Skjøtsel og kjøring av ved i verneområder - Varangerhalvøya 
nasjonalparkstyre 

RS 17/25 Møte Komagvær jff og Varangerhalvøya nasjonalparkstyre februar 202

RS 18/25 Organisering av verneområdeforvaltere 

 


